
12. oktober 2024 kl.18:00

Festmøte: Studentopprør

Dagsorden
1. Møtet er satt
Møtet er satt 18:01

2. Stars and Stribes
3. Godkjenning av dagsorden
Storsalen godkjenner endret dagsorden med
akklamasjon, der punkt 12 utgår grunnet
sykdom

4. Styret informerer
Ærede storsal, mitt navn er Mari Charlotte og jeg er
medlem.
Vedtak fra styremøte 08.10.2024

“Styret har vedtatt å idømme et medlem utestengelse fra
Studentersamfundets område og virke, samt til å avtjene 10
ekstraordinære arbeidstimer for Studentersamfundet. Straffen gjelder til
og med 12.11.2024.

Dette for brudd på husorden og uakseptabel oppførsel mot frivillige og
ansatte på jobb. Det er skjerpende at medlemmet innehar et tillitsverv.

Dommen er gjeldende fra 08.10.2024”

Styret og SDK har hatt temaworkshop og satt onsdagsdebatter og
samfundsmøter for neste semester.

5. Politisk femminutt
5.1 Ærede Storsal, navnet er Tormod. Tenkte jeg skulle ha et
politisk og kunstnerisk innslag her nå. Da ord og bilde og kanskje
litt seksuell ting er bedre enn tale.
5.2 Hei, jeg heter Martin og jeg er medlem. For 25 år siden ble
studentenes fredspris delt ut for første gang her i Storsalen. Og
siden den gang har 13 studentaktivister fra hele verden blitt



hedret av norske studenter. Forrige uke ble en av journalistene
som vant studentenes fredspris forrige gang, fra Doxa magazin
dømt til syv års fengsel i Russland, kun for å ha brukt
ytringsfriheten sin. Tidligere i år ble Doxa stemplet som en
terrororganisasjon i Russland. De gir aldri opp kampen mot det
russiske regime selv om de jobber mot dem hver eneste dag.
Den 17. november så annonseres det at en ny vinner av
studentenes fredspris kom hit til Storsalen 17. november. Vi
gleder oss til å dele med hele verden.
5.3 Hei, jeg er Theo og jeg er medlem. Jeg er ikke så fan av AtB.
Spesielt siste semester når de har stoppet folk når de går av
bussen, selv når de har dårlig tid. Det er synd å bli sein til
forelesning eller jobb, fordi noen har lyst til å leke politi. Sendte
en e-post til en av gjengene på Samfundet om de kunne ha en
protest. “Vi liker ideen, men vi må ta det via samfundetstyret”. Det
er derfor jeg løfter dette i dag. Jeg håper at Samfundet en dag i
fremtiden kan protestere mot hvordan AtB vektere behandler
folk rundt seg på bussen, vet ikke hvordan de er i privatlivet. Så
jeg hadde noen ideer.

1. Ild mot ild
2.Ta en Frankrike og storme Bastillen og okkupere kontorene
3.Stønterne på samfundet til å følge etter vekterne når de er på
jobb og spille Imperial March musikken fra Star Wars.
Jeg håper Styret tar dette i etterretning, om at jeg ber om en slik
protest. Kanskje vi kan ta en kaffe eller pils og diskutere dette en
dag. Jeg hadde satt pris på det. Ha et ellers fint møte.

6. Sofaprat
7. Kunstnerisk innslag v/Snaustrinda
8. Pause
9. Sofaprat m/spørsmål fra salen
9.1 Jeg heter Sondre og jeg er medlem. Jeg er litt nysgjerrig. Du
har vært aksjonist, og det er du kanskje fortsatt. Du har også hatt
en lang karriere i LO. Det er to ulike virkemidler man har for å få til
en eller annen endring. Som aksjonist ser man endringen raskt, at
man ønsker å aksjonere for å se den når man er ferdig. Men når



man jobber i LO, med repartsamarbeidet og politisk over lengre
tid. Det er jo en annen type form, måten man jobber på for å få til
en endring., Jeg lurer på om du kan si noe om forskjellene og kan
du si noe om hva som er best, hva burde man gjøre mest av for å
få til en endring?
9.2 Ærede Storsal, mitt navn er Alba og jeg er medlem. Veldig fint
at vi kan sitte her og prate om studentopprør på en hyggelig
måte. Jeg kom akkurat tilbake fra et utvekslingsopphold i Paris,
der stemningen er annerledes. Det er mange studentopprør som
skjer rundt i Europa. Der var realiteten at mange demonstrerte
om noe den ene uken og neste uke er det et minutts stillhet fordi
man har blitt drept av politivold. Det er realiteten i mange deler
av verden nå. Jeg lurer på hva er det som gjør at det er så viktig å
stå opp for det man mener i et sånt studentopprør selv om det
går på liv og helsa løs?
9.3 Ærede Storsal, navnet er fremdeles Tormod. Det har ikke vært
noe studentopprør typen gå i gater, siden 92, 93, 94. Fins det
andre bedre måter hvor studentene kan vise sin misnøye. Det var
jo bare noen personer som trengte å gå igjennom avholdninger
som hadde drevet litt fusk og plagiat. Er det bedre måte å vise
misnøye enn å gå i gatene og si “jeg er i mot dette”.
9.4 Ærede Storsal, jeg er gjest og har samme hårfarge som
hovedpersonen. Vi jobbet sammen på dette studentopprøret
tidlig på 90-tallet. Satt som leder i en studentorganisasjon og
jobbet mot Stortinget. Det var fantastisk artig. Vi var på Stortinget
før studentopprøret og da sa de. “Joda, det går an å høre på
dette”. Så hadde vi 20 000 i gatene i Oslo, over hele landet var
det store demonstrasjoner. Etterpå hørte de på oss. Til og med
jussstudentene var med på demonstrasjonen, da skjønte de at
dette var skikkelig jævlig. Hva gjør dere? Hvor mange har en
betalt jobb ved siden av studiene? Når det er litt tomt i
pengboka, er dere villig til å gå ut i gatene og røske opp brustein
eller går dere til sjefen om å ta en ekstra vakt. Tenkt litt på den,
den enkleste løsningen er å spørre om en ekstra vakt. Det er
kanskje en grei måte for individet, men for studentene som
gruppe så burde man jobbe litt annerledes. Dette er ikke et



spørsmål, men jeg har tenkt litt. Hva er det studentene kan levere
til samfundet som et bytteforhold for bedre studiefinansiering?
9.5 Theo, fortsatt medlem. Du har tidligere nevnt at man går inn
på kontor og er der en stund. Husker når Rami ble valgt til leder,
så snakket han om å gjøre noe lignende selv. Du som har
erfaring, hva er på pakkelisten?

10. Appell v/ Arvid Ellingsen
Vi er mange
Vi er sterke
Og vi skal vinne kampen

For når jeg ser utover salen her Idag
Så ser jeg hvor mange vi faktisk er

Og vi er mange over hele landet
Fra Alta i Nord, til Lista i Sør, fra Bergen, Stavanger, Kristiansand, Oslo
til her på torgplassen i Trondheim.

Ingen trodde vi ville klare å mobilisere studentene, men det har vi
gjort. Flere tusen har slutte seg til, noen sier vi er 30-40 000 i gatene
Idag.

Og her i Trondheim, er det over 8000!!!

Og vi er alle sinte.
Vi er sinte fordi Gudmund Hernes kutter i reisestipend og han vil
tvinge oss til å betale mer i studielån.

Gudmund Hernes, du sitter Kanskje på ditt trygge kontor i Oslo.

Men vi er på vei til deg.

Vi er så mange at du kan høre oss helt fra Trondheim når vi roper

- Renta ned stipendet opp
Renta ned stipendet opp

Og vi slutter ikke der. For vi roper: Hernes må fjernes!



Dette ropet skal du får høre fra alle kanter i Norge.

Du, og din generasjon som hadde 40 % i stipend! Vi krever det samme.
Og vi gir oss ikke før vi har vunnet kampen. En kamp for at de som
studerer etter oss, kan studere uavhengig av om de har rike foreldre
eller full jobb samtidig som de studerer.

Og hvis du ikke hører på oss nå, så må du ta din hatt å gå.

Er dere med:
Renta ned, stipendet opp!
Renta ned, stipendet opp!

11. Appell v/ Jakob Selfors
Kjære storsal, god dag. Mitt navn er Jakob, og jeg er medlem.

Nå om dagen har jeg den ære av å være lønnet av alle dere, som leder av
velferdstinget.
Jeg har regnet litt på det, og dere her inne har betalt meg om lag 2,5 kroner
fra hver i lønn, så jeg tenker at denne ølen er fra dere.
Min rolle i år, som leder av Velferdstinget, vil være de demokratiske veiene
mot påvirkning.
Det er fint med studentopprør-samfundetmøte i dag, da Under Dusken er
110 år gammel.
Men dette tar meg fint over i økonomi. Som jeg er bedt å snakke om i dag.
Studenter er en gruppe mennesker som har bestemt seg for å ikke jobbe,
og heller bruke tiden på en lesesal, (eller en storsal), for å gi noe nytte til
samfunnet senere.
For å få dette til å gå rundt, har vi en fantastisk fin ordning, som gjør at du
får penger for å gjøre dette. Ikke bare det, men vi slipper til og med å betale
alt tilbake. Det er egentlig ganske fantastisk at vi har.
Dette har vi hatt en stund. Når min Far så gammel som jeg er nå, og han
selv skulle studere. Hadde han aldri hatt sjansen til det uten stusiestøtten.
Han kom fra et hjem med en alenemor som var barnehagetante, og på
langt nær ikke nok inntekt til å sende han til universitetet.
Den dag i dag er han dommer, studiestøtten løftet han fra dårlige
økonomiske kår, opp til en et godt liv.
Jeg synes denne ordningen er nokså fantastisk. At alle – uavhengig av
bakgrunn og premisser, skal kunne studere.
Hver av oss, får rett over 150 000 kroner årlig. Eneste problemet her, er at
150 000 som regel ikke er nok for å komme seg gjennom et år. Mange her i



dag, må enten ta på seg en deltidsjobb, eller er heldige nok til å få støtte
hjemmefra.
Dette gjør at høyere utdanning ikke er tilgjengelig for alle. Ikke alle kan få
støtte hjemmefra, og å balansere en jobb med et studie, kan fort gjøre at
man ikke klarer studiedelen av dette.

For vi er ment til å være fulltidsstudenter. Når Oddmund Hoel sier av vi kan
ha femtitimers uker, siden vi er unge og friske, så bommer han på poenget
med studiestøtten. Vi får ikke den kompetansen som vi trenger dersom du
bruke mer tid på jobb enn på lesesal.
Og med alt dette sagt, så taper vi fremdeles i statsbudsjettet. I år økte
studiestøtta med 2,9%. Det høres fint ut, inntil man husker at alle andre fikk
en lønnsøkning på 5%. Vi er forlatt i støvet av økonomien.
Så, studiestøtten er for lav. Så hva kan vi gjøre her?
Vi har for lite penger, og ting er for dyrt. Jeg ser to løsninger. Enten får vi
mer penger, eller så gjør vi ting mindre dyrt.
Når det kommer til økt studiestøtte, er dette det eneste de nasjonale
studentpolitikerene våre roper om. Vi har hatt et mål, i godt over ti år. Vi
ønsker at studiestøtta skal økes å festes til folketrygdens grunnbeløp. 1,5G.
det er slagordet. Dette kommer studentpolitikken til å jobbe for inntil vi får
det.

Og så den andre løsningen.

Den største utgiftspost for de fleste er bolig. Skal man lette trykket på
studentøkonomien vil det være der. Skal man lette på studentøkonomien er
det der.
Den største kampsaken for trondheimsstudentene nå, er akkurat dette. Vi
jobber for å fjerne eiendomsskatten på alle boligene til
studentsamskipnaden.
Skal jeg avrunde med å ta dette tilbake til opprør, tror jeg at akkurat dette
de to viktigste sakene. Vi må aldri gi oss før vi får 1,5G, og vi alle har et trygt
sted å bo.
12. Appell v/ Mia Helene Engeskaug (utgår grunnet sykdom)
13. Nu klinger
14. Eventuelt
14.1 Ærede Storsal mitt navn er Vilja og jeg er medlem. Jeg er
også i Styret i ISFiT og er deltakersjef. Jeg vil bare si at hvis dere
har venner som bor et eller annet sted i hele verden, så vil jeg at



dere skal sende de en melding, I mars inviterer vi 450 studenter
fra hele verden til Trondheim og det stenger i dag. Vi har opptak
nå, og det stenger i dag. Så send melding, så håper jeg at de
kommer til Trondheim i mars.
14.2 Ærede Storsal, mitt navn er Luka og jeg er medlem. Vi har
snakket litt om lobby og sånn. Men hvis opprøret skjer i
november, så håper jeg i alle fall at dere studenter stemmer i
studentvalget som allerede skjer i oktober. Det åpner på mandag.
Så stem! Da gir du oss litt mer makt, oss lobby folk. Bruk
stemmen deres.
14.3 Hei, jeg er Ingrid og jeg er medlem. For noen måneder siden
så sto Ådmund Hoel der, og sa til alle i Storsalen: "Vet dere hva,
dere kan bruke så lang tid dere vil på studiene når dere er her”.
Nå står han i Oslo og sier noe helt annet og står å snakker for alle
studentene og skal være på lag. Det viser seg at det er han ikke.

15. Kritikk av møtet
15.1 Ærede Samfundsmøte, Snorre. To ting. Det var snakk om
hvordan man skal aktivisere alle studentene. Jeg har sett
Storsalen fullere. Den andre tingen, 8. mars møtene så står det
gjerne en kø med kvinnelige studenter her der alle sammen
mener at kvinnene her i salen burde uttrykke seg oftere og har
en statistikk for hvor lav andelen har vært osv. Det er veldig
åpenbart at hvis de her sammen som er engasjert, så kommer jo
resten av våre her på politisk femminutt. Her i dag på festmøte
studentopprøret var det flere mennesker som kom på politisk
femminutt enn jeg tror jeg har sett tilsammen de siste, vet ikke
hvor mange møter. Når som helst, hvert et møte, selv om det ikke
er tema opprør.
15.2 Ærede Storsal, mitt navn er Ingvild og jeg er medlem. Synes
det er så kjipt at det er så få folk her i dag på et så spennende
møte. Veldig fin innleder, morsom person. Jeg lo veldig mye. Vet
det er vanskelig å få folk hit på en lørdagskveld. Mange
engasjerte studenter i Trondheim. Den eneste studentpolitikeren
som har vært her i dag er fra Velferdstinget. Litt spørsmål til
styret, hvor er resten av studentpolitikerne i NTNU. De burde
engasjere seg masse. Ting nummer to, altså gøy med Strindens



på Nu Klinger og Stars and Stribes. Jeg koste meg, mer
kreativitet, det er gøy.
15.3 Hei, mitt navn er Theo og jeg har vært medlem hele kvelden
og før det. Veldig kult møte, veldig kult med Snaustrida. Jeg føler
at jeg har vært her på talerstolen flere ganger jeg har tappet øl.
Enten er dere dårligere alkoholikere eller så er jeg en dårlig
bartender. Eller begge deler. Vil ikke oppfordre til drikkepress.
Om dere fullfører ølen deres, så er det lettere for meg å rydde
oss. Takk for et ellers fint møte
15.4 Mitt navn er Jakob og jeg er medlem. Jeg er veldig enig i det
som ble sagt om at det ikke er flere studentpolitikere her. Vi er i
helt forskjellige verdener. Politikken her i Storsalen og vår er helt
forskjellig og det burde ikke være sånn. Det burde vi jobbe litt
med. Vi er 12 stykker som sitter med dette på fulltid, og vi burde
bruke det på å være mer med i politikken og ikke bare
studentpolitikken. Takk.

16. Møtet er hevet
Møtet er hevet 20:12


